

Forskningsudvalg Sociologi og Socialt Arbejde
(Forskningsudvalgsmøde)

28-05-2025 09:00 - 11:00

Kroghstræde 7 lokale 72 + opkobling på teams fra KBH

Indhold

Referat	1
Overblik: Noter	3
Overblik: Delte kommentarer	4

Referat

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Godkendt

Punkt 2: Godkendelse af referat

Godkendt med følgende kommentar:: Arkivering af samtykkeerklæringer i WZ. Vi går i dialog med DPS om fælles procedure

Punkt 3: Nyt fra instituttet

Der har været et højt aktivitetsniveau. Vi har rigtig mange ansøgninger ude, der afventer svar. Bo vil få overblik i forhold til efterårets ansøgninger fra VIP og efterfølgende køre dem ind i reviewforløb.

Vær opmærksom på, at det nu er ISSAs tur til indstillinger af æresdoktorer. I forskningsgrupperne må I gerne gå tilbage i baglandet med tanke på forslag til indstilling (store kapaciteter som vi gerne vil samarbejde med).

Mobilitetsmidler: Der kommer et nyt opslag her før sommerferien (anden runde) – tag det op i forskningsgrupperne. Midlerne kan anvendes til at forberede/styrke forskningsgruppernes internationale samarbejde gerne med fokus på forskningssamarbejder der kan anvendes i ansøgningssammenhænge. Vi har givet fire mindre bevillinger i første runde.

Fokus på samarbejde med amerikanske partnere: AAU har i den nærmeste fremtid møde med den amerikanske ambassade. I denne forbindelse vil fakultetet gerne have feedback på hvilke udfordringer der kan være i samarbejdet med USA givet den politiske situation?

Der nævnes bl.a. følgende udfordringer:

- Øget kontrol og (selv)censur i forhold til vokabular i forskningen, visse (mange) emner er ømtålelige
- Situationen kan gøre at US partnere bliver fravalgt
- Der kan opstå bekymring om rejser til USA, indrejsebetingelser
- Der efterspørges central back up fra AAU hvis ansatte kommer i klemme i forhold til rejser, bevillinger mv.

Hos AAU Innovate vil man gerne have fokus på SSH-forskningen for at promovere denne. Der efterspørges artefakter, visuelle objekter eller andet, der kan illustrere nogle gode succesfulde historier fra SSH-forskningen med fokus på impact. Vend gerne tilbage til Lars Skov, hvis I har nogle eksempler på dette? LS/CK foreslår at AAU-kommunikation kommer med ind over i forhold til at assistere med at præsentere evt. cases der bliver meldt ind.

Punkt 4: Nyt fra forskningsgrupperne

Udsættes

Punkt 5: Status forskningsevaluering

Vi har nu eksternt panel på plads:

- Katarina Jacobsson, Lund University:
<https://portal.research.lu.se/sv/persons/katarina-jacobsson>.
- May-Len Skilbrei, University of Oslo
<https://www.jus.uio.no/ikrs/english/people/aca/mlskilbr/>
- Johan Fredrik Rye, University of Oslo
<https://www.sv.uio.no/iss/english/people/aca/johanfry/index.html>

Vi har et møde med panelet her den 16. juni, hvor vi skal have aftalt rammerne og tidsplanen. Vi er klar med udkast til rapporten inden udgangen af juni måned, hvilket giver panelet tid til at læse materialet i august/september. Vores tanker er at aftale et 2 dages besøg fra panelet hos instituttet i oktober med feedback fra dem i november + et afsluttende online møde i december. Datoer kommer ud før sommerferien.

Punkt 6: Eventuelt

Bo vil fremover lægge referatet på First Agenda. Det bliver stadig også at finde på vores hjemmeside/intranet.

LUG: Har udfordringer med open acces og EU-bevilling, hvor det er et krav at publicere med Open access – er det noget man kan søge instituttet om? LSH vil tage med videre til institutleder

Punkt 7: Punkter til næste møde

LSH: Vil gerne have en ledelsesdiskussion, opdatering af principper og guidelines på, hvordan forskningsgrupper forventes at arbejde - herunder ledelsesopgaven

NM: Vil gerne have tilføjet usynligt arbejde og fordeling af dette under punkt om ledelse.

LUG: Vil gerne have tilføjet punkt om studielektorer og deres 20% tid til udvikling

Overblik: Noter

Overblik: Delte kommentarer